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رویداد

سامانه تصمیم هیأت وزیران برای ارسال الکترونیکی پیشنهادها و بهبود فرآیند رسیدگی 
به تصمیمات هیأت  دولت راه اندازی شد. در سامانه تصمیم، دستگاه ها پیشنهادهای خود را 
به صورت الکترونیکی در چارچوب  تعریف شــده برای معاون اول رئیس جمهوری ارســال 
می کنند. این درخواست ها باید شامل متن درخواست  پیشــنهادی، بیان مسأله، اقدامات 
پیشنهادی، نتایج و آثار مورد انتظار، پیشینه و زمینه سیاستی و توجیه  حقوقی پیشنهاد باشد. 
همچنین سامانه تصمیم این امکان را برای دستگاه ها فراهم می کند تا انواع فایل های  چند 
رسانه ای و اسناد مرتبط با پیشــنهاد را به صورت ضمایم برای تصمیم گیران ارسال کنند. تا 
پیش از  راه اندازی این سامانه، دستگاه ها تنها به ارسال متن پیشنهادی از طریق سامانه پیام 
در قالب مکاتبه اکتفا و  برای تعداد انگشت شماری از آنها گزارش توجیهی تدوین می کردند، 
در نتیجه تصمیم گیران مجبور بودند با  شرکت در جلسات متعدد اولیه، در جریان ماهیت و 
موضوع درخواست آن دستگاه قرار گیرند.  عدم تهیه گزارش دقیق و کارشناسی شده برای 
هر پیشنهاد، کار کارشناسی و فرآیند بررسی هر پیشنهاد را  پیش از تصویب در جلسه هیأت 
وزیران طولانی می کرد. اما در رویه جدید، دستگاه های متقاضی طرح  پیشنهادی در دولت 
باید مسأله اصلی پیشنهاد و سایر مستندات خود را با جزییات کامل و دقیق در سامانه،  برای 
ارزیابی و بررسی اولیه کارشناسان کمیســیون ها و تصمیم گیران به منظور تسریع در روند 
رسیدگی به  درخواست بارگذاری کنند. در مراحل بعدی، امکان پیگیری هر مصوبه از طریق 
این سامانه تعاملی فراهم می  شود تا با بررسی و ارزیابی چگونگی اجرای هر تصویب نامه، کیفیت 
نظام تصمیم گیری قوه مجریه ارتقا  یابد.  البته انتخاب عنوان »تصمیم« برای این سامانه شاید 
انتخاب دقیقی نباشد، چرا که پیش از این سازمان  بهزیستی با همکاری قوه قضائیه سامانه 
تصمیم )طرح کنترل و کاهش طلاق( را راه اندازی کرده بود. سامانه ای  که آبان ماه امسال از آن 
رونمایی کردند و قرار شد تا با استفاده از سامانه »تصمیم« و اجرای این طرح  پیامدهای منفی 

طلاق به حداقل رسانده شود. 

محمدجواد آذری جهرمی، وزیر ارتباطات با انتشــار نمودار زیر در حســاب 
توییتری خود نوشت:  »تا امروز حدود 1/5 میلیون کودک و نوجوان به زیست بوم 
 کودک و اینترنت پیوسته اند. تا شرایط مناسب فاصله داریم. بپذیریم شبکه های 
اجتماعی به دلایل بسیاری مناسب برای کودکان نیستند و زیست بوم خاص خود 
را طلب می کنند. آماری از دنبال کنندگان اینستاگرام را ببینید، والدین نیازمند 
آگاهی بیشترند.« وزیر ارتباطات با انتشــار آماری از وضع سنی دنبال کنندگان 
اینســتاگرام، بر لزوم افزایش آگاهی والدین از رفتار فرزندانشــان در این شبکه 
اجتماعی تاکید کرد. بر اساس این آمار نیمی از کاربران اینستاگرام ۲۵ تا ۳۴ سال 
سن دارند و همچنین ۲ درصد اســتفاده کنندگان اینستاگرام کودک و نوجوان 
هستند و همین عاملی بوده تا وزیر ارتباطات نسبت به این موضوع واکنش نشان 

داده و آگاهی از آن را دارای اهمیت بداند.

 

گزارشتصویری
شرکت رجا از دلایل کشيدن ترمزها می گوید

قطارهایسریعالسیرلنگ30میلیونیورو
دیروز خبر رسید که فعالیت قطارهای پرسرعت یا همان ترن ست ها متوقف شده است؛ 
آن هم به دلیل بی پولی. این یعنی مسافران مسیرهایی مانند تهران-یزد، تهران-مشهد 
و تهران- تبریز که جزو شــلوغ ترین خطوط هم هستند، از این به بعد باید با قطارهای 
معمولی جا به جا شوند. محمد رجبی، مدیرعامل شرکت حمل ونقل ریلی رجا درباره این 
اتفاق به »شهروند« می گوید: »دیگر پول نداریم. با نوسان هایی که در قیمت ارز اتفاق 
افتاد، هزینه تعمیر و نگهداری قطارهای سریع السیر خیلی عجیب و غریب شده و ما دیگر 
قادر به تأمین این هزینه ها نیستیم. البته این مشکل امروز و دیروز نیست، نزدیک دو سال 

است که برای تخصیص بودجه تلاش می کنیم اما الان وضع واقعا بحرانی شده است.«
او درجواب این که بلیت فروشی چقدر از هزینه ها را جبران می کند، می گوید: »اولا ما از 
نظر قانونی اجازه بالابردن قیمت بلیت را نداریم و قیمت ها را دولت تعیین می کند، ضمن 
این که حتی اگر توان افزایش قیمت را هم داشتیم، این کار عاقلانه نبود، چون بازار کشش 
ندارد. هزینه نگهداری، تجهیز و تعمیر قطارهای ترن ست برای مسافر، هر 100کیلومتر، 
8 یورو تمام می شود؛ این یعنی برای مسیری مانند تهران به مشهد باید 80 یورو از مسافر 
گرفته شود، آیا مردم ما توان پرداخت چنین هزینه ای را دارند؟ در این مورد تنها راه این 

است که دولت کمک کند، وگرنه دیگر نمی توانیم به مردم خدمات بدهیم.«
رجبی در مورد اســتفاده از ســرمایه گذار و بخش خصوصی هم می گوید: »بخش 
خصوصی درجایی که چندین سال ضررده می ماند، هزینه نمی کند. بخش خصوصی 
آن هم درشرایط فعلی اقتصاد ایران در جایی سرمایه گذاری می کند که پولش به سرعت و 

با تضمین برگردد، نه جایی که بدون کمک دولت زیانده است.«
در  سال 88 شــرکت رجا به عنوان بخشی از بدهی دولت به سازمان تأمین اجتماعی 
واگذار شد، بنابراین به نظر می رسد که باید از موضع تأمین اجتماعی هم در این مورد 
سردرآورد. رجبی در جواب این که مســئولیت تأمین اجتماعی در این میان چیست، 
می گوید: »شاید باورتان نشود اما من برای گرفتن وام با بهره 18 درصد آن هم برای خرید 
اقلام اساسی مورد نیاز قطارها و پرداخت معوقات کارکنان از سوی هیأت مدیره تأمین 
اجتماعی توبیخ شدم. البته آنها هم حق دارند و می گویند از جیب کارگران نباید برای 
شرکتی هزینه شود که زیان می دهد. قبل از  سال 88 همه چیز خوب بود؛ شرکت رجا 
به عنوان یکی از شــرکت های زیرمجموعه دولت بودجه و اعتبار مشخص داشت و ما با 
تکیه بر این بودجه اقدام به خرید ناوگان و تجهیز خطوط با بهترین برندهای جهان کردیم 
اما از وقتی که واگذاری انجام شد، مشــکلات هم شروع شد و حالا که اوضاع اقتصادی 
پیچیده تر شده، شرایط به ســمتی پیش رفته که دیگر نمی توان ادامه داد. مطالبه ما 
آنقدرها هم بزرگ نیست، الان مبلغ 30 میلیون یورو می تواند خون تازه ای در رگ های 
سیستم حمل ونقل ریلی کشــور جاری کند. برای این که بدانید این رقم آنقدر ها هم 
 بزرگ نیســت، باید بدانید که پیش از اینها رقم های 50 و 60 میلیــون یورو برای رجا 

درنظر گرفته می شد.«
رجبی محروم شدن مسافران از قطارهای سریع السیر را بخشــی از ماجرا می داند و 
می گوید: »روی دیگر ماجرا بیکارشدن عده زیادی از کسانی است که در ارتباط با فعالیت 
این قطارها کار می کردند. بیکارشدن چند هزار نفر چیزی نیست که ما بخواهیم و دلمان 
به آن راضی باشد اما واقعا چاره ای نداریم. تا همین اواخر در انبارهایمان تجهیزات داشتیم 

و کار را سرپا نگهداشتیم اما دیگر امکان ادامه فعالیت این قطارها وجود ندارد.«

ماجرا

وجــود هــزاران امامــزاده در 
گوشــه و کنــار ایــران در تمام 
سال های گذشته یکی از داغ ترین 
ســوژه های رســانه ها بوده است 
و هــر چند وقت یک بــار هم یکی 
از مســئولان حرفــی می زند و به 
تنــور این ســوژه می دمــد؛ مثلا 
همین چند وقت پیش جعفرزاده 
ایمن آبادی، نماینده رشــت اعلام 
کرد که طی 37  ســال گذشته ده 
برابر شده اســت. واکنش رسانه ها 

به چنین خبرهایــی هم پیگیری از فلان مســئول و 
متولی بوده اســت و کمتر کسی به سراغ خانواده های 
در قید حیات امامزاده ها رفته است؛ اما حالا در مورد 
یکی از ایــن امامزاده ها چنین فرصتی فراهم شــده، 
جالب تر این که پســر این امامزاده کــه مقبره اش در 
دشــت مغان قرار دارد و صاحب گنبد، بارگاه و هیأت 
امنا و متولی است، نماینده مجلس هم است. ماجرای 
مقبره پدر میرحمایت میــرزاده، نماینده مردم گرمی 
اســتان اردبیل در مجلس، به محض این که در یکی 
از شبکه های اجتماعی به گوش سایر کاربران رسید، 
موج واکنش ها شروع شــد؛ همین موضوع هم باعث 
شــد که میرزاده ترجیح بدهد کــه گفت وگو نکند. او 
اصرار می کرد که از بقیه نماینده های اســتان اردبیل 
و مردم منطقه ای که مقبره پــدرش در آن قرار دارد، 
درباره این موضوع سوال کنیم اما درنهایت حاضر شد 

چند خطی توضیح بدهد. 
آیا درست است که پدر شما امامزاده است؟

من به عنوان پســر آن مرحوم بهتر است درباره اش 
حرف نزنم؛ بروید از مردم منطقه که به ایشان ارادت 
دارند، بپرسید که ایشان چه کســی بوده و برای چه 
مردم از جیب خودشــان برای مقبره ایشان هزینه و 
نذر می کننــد. پدر مرحوم من یک ســیدی بوده که 
مردم او را صاحب کرامت می شناختند و برای ایشان 
احترام زیادی قایل بوده اند. پــدر مرحومم در همان 

زمانی که زنده بودند، بسیار مورد احترام 
بودنــد و زمانــی هم که بــه رحمت خدا 
رفتنــد، این احتــرام و ارادت باقی ماند و 
مردم خودشــان تصمیم گرفتند که برای 
ایشان مقبره ای بسازند که محل مراجعه 

خودشان باشد. 
یعنی شما در ساخته شدن گنبد و 
بارگاه برای »آستان مقدس امامزاده 

سید عزیز« هیچ نقشی نداشته اید؟
من اصلا آن جا بزرگ نشدم؛ اینها سال ها 
پیش ساخته شده است. من فرزند کوچک 
خانواده بــودم و از زمانی که پنجــم ابتدایی بودم، به 
تبریز رفتم و کلا در تعطیلاتی مثل تابستان و عید به 
خانه می رفتم. کلا در تبریز بزرگ شــدم و تحصیلات 
و مشــاغل مختلفی که داشتم در همان جا بوده است؛ 

نه در زادگاهم.
الان مقبره پدر شما متولی و هیأت امنا دارد؛ 

شما عضو آنها نیستید؟
نه اصلا؛ اینهــا قبل از این که من نماینده بشــوم، 
ساخته شده بود. ایشــان سی سال پیش فوت کردند 
و همــان موقع هم مردم خودشــان تصمیم گرفتند 
همان طور که زمــان حیات او نزدشــان می رفتند و 
درخواست هایی داشتند و کمک هایی می خواستند، 
بعد از فوتشــان هم جایی باشــد که مراجعه کنند. 
تمام اینها با پول خود مردم ســاخته شــده اســت 
و  خیلی از مردم آن دهات اصلا نمی دانند که پســر 
ایشــان نماینده اســت، خیلی ها هم نمی دانند که 
پدر بنده ایشــان اســت. من هیچ اقدامی برای این 
مســأله نکرده ام، حالا ممکن اســت عده ای بگویند 
پســر چنین ســید بزرگواری نباید نماینده مجلس 
می شد، نباید وارد سیاست می شد، اینها را می پذیرم، 
اگر اینها جرم اســت و من به  عنوان پسر کوچک آن 
سید بزرگوار نباید دســت به چنین جرمی می زدم، 
می پذیــرم. بیشــتر از این نــه کاری از دســت من 

برمی آید و نه نقش و تقصیری دارم.

واکنش نماینده مجلس به خبر امامزاده بودن پدرش:

مردمبرایپدرم
گنبدوبارگاهساختند؛نهمن!

  روستای لجنگ علیا از توابع منطقه ماخونیک شهرستان سربیشه در استان خراسان 
جنوبی واقع شده است که 5 خانوار در آن زندگی می کنند و به دلیل تعداد کم جمعیت و 

صعب العبور بودن هیچ گونه امکاناتی ندارد.  )مهر(

  آرایشگر جوانی که عنوان 
سریع ترین آرایشگر ایران 
را نیز در کارنامه اش دارد، 
این روزها به طور رایگان 
موی سر رهگذران در میدان 
قزوین را اصلاح می کند. این 
آرایشگر با قیچی مهربانی اش 
موهای مردمی را که به خاطر 
شرایط مالی کمتر به آرایشگاه 
می روند، کوتاه می کند. 
)باشگاه خبرنگاران(

 این تصویر با عنوان »پرخطرترین سرویس مدرسه« در شبکه های اجتماعی دست به 
دست می شود. بیش از 35 نفر از مسافران این سرویس خطرساز، بچه های دبیرستانی 
هستند که با نیسان از مدارسی در شهرستان زهکلوت -از توابع رودبار جنوب استان 
کرمان- در یک مسیر خاکی کوهستانی که سه ساعت طول می کشد به صورت ایستاده به 

خانه های خود در روستاهای اطراف می روند. )ایلنا(

  اولین کلانتری تهران که سال 80 در فهرست آثار ملی به ثبت رسیده بود، 17 اسفند 
1390 باحکم دیوان عدالت اداری از فهرست آثار ملی کشور خارج شد. )ایسنا(.
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رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران بزرگ گفت: »متاسفانه هنوز مرکز جدیدی برای نگهداری زنان معتاد  ایجاد 
نشده است. امسال 140 ظرفیت برای زنان معتاد متجاهر اعلام کردند و ما بیش از 200 نفر از این  معتادان را جمع آوری 
کردیم و تحویل دادیم که پس از غربالگری 150 نفر را به مرکز نگهداری معتادان زن متجاهر  منتقل کردند، اما متاسفانه 
اخیرا در آتش سوزی عمدی که در یکی از این مراکز اتفاق افتاد، 50 نفر از آن جا  دوباره خارج شده و فرار کردند.« وی در 
بخش دیگری از صحبت هایش با بیان این که از ابتدای ســال 13 تن مواد  در تهران کشف و ضبط کردیم، گفت:»اخیرا 
نیز باندهای بزرگی از قاچاقچیان مواد مخدر را ردزنی کرده و  موفق به شناسایی و دستگیری آنها شده ایم که در آینده 

اطلاع رسانی خواهد شد.«  

سرهنگ محمد بخشنده:   

مرکزجدیدیبرای
نگهداریزنانمعتاد

ایجادنشدهاست

شروع صفحه آرایی
مدیر مسئولسردبیرمعاون سر دبیردبیر سرویسصفحه  آرا: ؟؟؟45 / 16

اتمام صفحه آرایی
17 / 45

شروع صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟

در روزهـای پـس از بروز یک 
حادثـه، کودکان بـه حمایت و 
مراقبت بيشـتری نيـاز دارند. 
ممکن اسـت خيلی بترسـند 
و فشـار زیـادی به آنهـا وارد 

شـده باشد.

خبرجدیدازاینترنتکودکان»تصمیم«سامانهایبرایتحققدولتالکترونیک

منبع : اعتماد آنلاین
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